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アジア経済法令ニュース No.24-16 

 添付法令資料 1： 韓国国家会計法（目次） 

 添付法令資料 2： 中国人類遺伝資源管理条例（目次） 

 添付法令資料 3： スマート・ビルディング（BGC）に関する 2023 年11 月3 日付 

  インドネシア共和国公共事業及び国民住宅大臣規則 No.10（目次） 

 添付法令資料 4： 道路交通法を合一するベトナム国会事務局の合一文書（目次） 

                    弁護士法人 瓜生･糸賀法律事務所 

                             2024 年 4 月 19 日（金） 

 

第 1 日本国 主要新法令及び改正法令 

1 肥料を登録した件（農林水産省告示第 770 号） 
24.04.11 公布 

2 肥料を登録した件（農林水産省告示第 771 号） 

24.04.12 公布 
3 法人税法施行規則の一部を改正する省令（財務省令第 36 号） 

24.04.12 公布／一部を除き、同日施行 
4 地方法人税法施行規則の一部を改正する省令（財務省令第 37 号） 

24.04.12 公布／一部を除き、同日施行 
5 金融商品取引業等に関する内閣府令及び企業内容等の開示に関する内閣府令

の一部を改正する内閣府令（内閣府令第 53 号） 
24.04.16 公布／24.08.01 施行 

6 商業登記規則等の一部を改正する省令（法務省令第 28 号） 
24.04.16 公布／24.10.01 施行 

 

第２-1 中国 主要新法令及び改正法令 

1 生态环境部行政复议办法 

24.04.11 公布 生态环境部令第 33 号／24.06.01 施行 
2 关于开展县域充换电设施补短板试点工作的通知 

24.04.09 公布 财政部 工业和信息化部 交通运输部 财建[2024]57 号 
3 关于发布国家生态环境标准《生态环境损害鉴定评估技术指南 生态系统 第 1
部分：农田生态系统》的公告 

24.03.25 公布 生态环境部公告 2024 年第 11 号／24.07.01 施行 
4 国家药监局综合司关于印发 2024 年医疗器械行业标准制修订计划项目的通知 

24.04.10 公布 国家药品监督管理局综合司 药监综械注[2024]27 号 
5 应急管理部行政复议和行政应诉工作办法 

24.04.04 公布 应急管理部令第 15 号／24.06.01 施行 
6 废止《国家湿地公园管理办法》 

24.04.10 公布 国家林业和草原局公告 2024 年第 11 号 
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7 中共中央办公厅 国务院办公厅关于加强社区工作者队伍建设的意见 
24.04.10 公布 中共中央办公厅 国务院办公厅 

8 生态保护补偿条例 
24.04.06 公布 国务院令第 779 号／24.06.01 施行 

9 工业和信息化部办公厅关于公布网络安全保险典型服务方案目录的通知 
24.04.08 公布 工业和信息化部办公厅 工信厅网安函[2024]121 号 

10 工业和信息化部等七部门关于印发推动工业领域设备更新实施方案的通知 
24.03.27 公布 工业和信息化部等 工信部联规[2024]53 号 

11 工业和信息化部关于开展增值电信业务扩大对外开放试点工作的通告 
24.04.08 公布 工业和信息化部 工信部通信函[2024]107 号 

12 工业和信息化部公告 2024 年第 4 号 
24.03.29 公布 工业和信息化部公告 2024 年第 4 号 

13 三部门关于公布脱盐乳清产品供给能力提升任务入围揭榜单位名单的通知 
24.04.11 公布 工业和信息化部办公厅等 工信厅联消费函[2024]126 号 

14 工业和信息化部关于印发《信息通信建设工程生产安全重大事故隐患判定标准》

的通知 
24.04.07 公布 工信部通信[2024]64 号／同日施行 

15 七部门关于印发磷石膏综合利用行动方案的通知 
24.03.25 公布 工业和信息化部 工信部联节[2024]58 号 

16 两部门关于开展 2024“三品”全国行活动的通知 
24.04.12 公布 工业和信息化部办公厅等工信厅联消费函[2024]132 号 

17 工业和信息化部办公厅关于开展 2024 年度 5G 轻量化（RedCap）贯通行动的

通知 
24.04.11 公布 工业和信息化部办公厅 工信厅通信函[2024]133 号 

18 《道路机动车辆生产企业及产品》（第 381 批）、《享受车船税减免优惠的节约能

源 使用新能源汽车车型目录》（第六十批）、《减免车辆购置税的新能源汽车车型

目录》（第四批） 
24.04.15 公布 工业和信息化部公告 2024 年第 5 号 

19 国家药监局关于医疗器械临床试验监督抽查情况的通告 
24.04.15 公布 国家药品监督管理局通告 2024 年第 15 号 

20 国家药监局关于发布仿制药参比制剂目录（第七十九批）的通告 
24.04.12 公布 国家药品监督管理局通告 2024 年第 14 号 

21 国家药监局关于批准注册 325 个医疗器械产品的公告（2024 年 3 月） 
24.04.15 公布 国家药品监督管理局公告 2024 年第 44 号 

22 国家发展改革委等部门关于共享公共实训基地开展民营企业员工职业技能提升

行动的通知 
24.03.21 公布 国家发展和改革委员会等 发改就业[2024]349 号 

23 国家发展改革委办公厅关于印发《绿色低碳先进技术示范项目清单（第一批）》

的通知 
24.03.30 公布 国家发展和改革委员会办公厅 发改办环资[2024]272 号 

24 国家发展改革委 国家能源局关于建立煤炭产能储备制度的实施意见 
24.04.02 公布 国家发展和改革委员会 发改能源规[2024]413 号／同日施行 

25 生态环境部、国家统计局关于发布 2021 年电力二氧化碳排放因子的公告 
24.04.12 公布 生态环境部 国家统计局公告 2024 年第 12 号 

26 最高检印发涉房地产纠纷民事检察监督典型案例 
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24.04.11 公布 最高人民检察院 
27 国家认监委关于发布电线电缆等强制性产品认证实施规则的公告 

24.04.08 公布 国家认证认可监督管理委员会公告 2024 年第 7 号 
28 市场监管总局关于2023年“小微企业质量管理体系认证提升行动”工作情况的通

报 
24.04.08 公布 国家市场监督管理总局 国市监认证发[2024]39 号 

29 国家认监委关于征集质量认证“小而美”国际互认合作案例的通知 
24.04.12 公布 国家认证认可监督管理委员会 

30 大型飞机公共航空运输承运人运行合格审定规则 
24.04.13 公布 交通运输部令 2024 年第 7 号／同日施行 

31 涉交通运输业国家主要财税金融优惠政策目录清单（2024 年第一期） 
24.04.10 公布 交通运输部 

32 自然资源部 生态环境部 财政部 国家市场监督管理总局 国家金融监督管理总

局 中国证券监督管理委员会 国家林业和草原局关于进一步加强绿色矿山建设的

通知 
24.04.15 公布 自然资源部等 自然资规[2024]1 号／同日施行 

33 国家知识产权局关于印发《推动知识产权高质量发展年度工作指引（2024）》的

通知 
24.03.29 公布 国家知识产权局 国知发运字[2024]7 号 

34 国家知识产权局关于将世界知识产权组织国际局通报的 83 件标志纳入官方标

志保护的公告 
24.03.31 公布 国家知识产权局公告第 573 号 

35 住房城乡建设部关于开展房屋市政工程安全生产治本攻坚三年行动的通知 
24.04.08 公布 住房城乡建设部 建质[2024]27 号 

36 住房城乡建设部办公厅关于印发发展智能建造可复制经验做法清单（第三批）

的通知 
24.04.10 公布 住房城乡建设部办公厅 建办市函[2024]131 号 

37 最高人民检察院、中华全国总工会、中华全国妇女联合会保障妇女儿童权益典

型案例 
24.04.15 公布 最高人民检察院等 

38 最高人民法院关于在涉及未成年子女的离婚案件中开展“关爱未成年人提示”工
作的意见 

24.04.10 公布 最高人民法院 法[2024]74 号 
39 市场监管总局关于印发特种设备突发事件应急预案的通知 

24.04.11 公布 国家市场监督管理总局 国市监特设发[2024]41 号／同日施

行 
40 市场监管总局关于发布《工业产品生产和销售单位质量安全管理人员考核指南》

《工业产品生产单位质量安全管理人员考试大纲》《工业产品销售单位质量安全管

理人员考试大纲》的公告 
24.04.11 公布 国家市场监督管理总局公告 2024 年第 14 号／24.05.05 施行 

41 市场监管总局等七部门关于印发《以标准提升牵引设备更新和消费品以旧换新

行动方案》的通知 
24.03.27 公布 国家市场监督管理总局等 国市监标技发[2024]34 号 

42 国家外汇管理局关于印发《资本项目外汇业务指引（2024 年版）》的通知 
24.04.03 公布 国家外汇管理局 汇发[2024]12 号／24.05.06 施行 
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第 2-2 中国会計・税務法令 

1 关于对 2024 年政府收支分类科目进行个别增补的通知 

24.03.29 公布 财政部 财预[2024]22 号／同日施行 

 

第 2-3 中国金融（Banking, Securities & Insurance）法令 

1 关于严格执行退市制度的意见 
24.04.12 公布 中国证券监督管理委员会 

2 国务院关于加强监管防范风险推动资本市场高质量发展的若干意见 
24.04.04 公布 国务院 国发[2024]10 号 

3 国家金融监督管理总局 工业和信息化部 国家发展改革委关于深化制造业金融

服务 助力推进新型工业化的通知 

24.04.03 公布 国家金融监督管理总局等 金发[2024]5 号 

 

第 3 ロシア 

1 ロシア連邦における中小企業の発展に関するロシア連邦法律第 14 条への変

更の導入に関する 2023 年 5 月 29 日付ロシア連邦法律 No.188-FZ 
2 各種活動のライセンシングに関するロシア連邦法律及び住民の保健衛生・伝

染病予防に係る安寧に関するロシア連邦法律第 44 条への変更の導入に関する

2023 年 5 月 29 日付ロシア連邦法律 No.194-FZ 
一部を除き、2024 年 3 月 1 日から施行 

3 治水施設の安全に関するロシア連邦法律及びロシア連邦都市計画法典第 48.1
条への変更の導入に関する 2023 年 5 月 29 日付ロシア連邦法律 No.191-FZ 

一部を除き、2024 年 9 月 1 日から施行 
4 その余の最新法令リストは、当事務所のホームページにて御覧下さい。 

 

第 4 ベトナム 

1 保証措置登記に関する司法省大臣の若干の通知を廃止する通知 
司法省の 2024 年 2 月 1 日付第 01/2024/TT-BTP 号通知／24.02.01 施行 

2 公的投資法を合一する合一文書 
国会事務局の 2023 年 12 月 27 日付第 41/VBHN-VPQH 号合一文書 

3 武器、爆発物及び補助手段の管理及び使用法を合一する合一文書 
国会事務局の 2023 年 12 月 27 日付第 48/VBHN-VPQH 号合一文書 

4 人民公安法を合一する合一文書 
国会事務局の 2023 年 12 月 27 日付第 50/VBHN-VPQH 号合一文書 

5 費用及び手数料法を合一する合一文書 
国会事務局の 2023 年 12 月 27 日付第 38/VBHN-VPQH 号合一文書 

6 規画に関連する 37 法律の若干の条項を修正し、又は補充する法律を合一する

合一文書 
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国会事務局の 2023 年 12 月 27 日付第 45/VBHN-VPQH 号合一文書 

 

第 5 韓国 

1 租税特例制限法施行規則一部改正令 
24.03.29 公布 企画財政部令第 1063 号／同日施行 

2 刑の失効等に関する法律施行令一部改正令 
24.04.02 公布 大統領令第 34375 号／同日施行 

3 本人署名事実確認等に関する法律施行令一部改正令 
24.04.02 公布 大統領令第 34378 号／一部を除き、同日施行 

4 在韓外国人処遇基本法施行令一部改正令 
24.04.09 公布 大統領令第 34393 号／24.04.25 施行 

5 住宅都市基金法施行令一部改正令 
24.04.09 公布 大統領令第 34398 号／一部を除き、24.04.17 施行 

6 交通安全法施行令一部改正令 
24.04.09 公布 大統領令第 34403 号／一部を除き、24.04.19 施行 

7 鉄道安全法施行令一部改正令 
24.04.09 公布 大統領令第 34404 号／24.04.19 施行 

8 地方会計法施行令一部改正令 
24.04.16 公布 大統領令第 34408 号／同日施行 

 

第 6 台湾 

掲載すべき法令は、ありません。 

 

第 7 シンガポール 

1 Inland Revenue Authority of Singapore (Amendment) Act 2024 
Passed by Parliament on 16 February 2024 and assented to by the 

President on 22 March 2024 
2 Income Tax (Amendment) Act 2020 - Income Tax (Amendment) Act 2020 
(Commencement) Notification 2024  

First published in the Government Gazette, Electronic Edition, on 12 
April 2024 and Section 61(4), (5), (9), (10), (13), (14), (15), (16), (17), (18), 
(21),(23), (25), (26), (27), (28), (29), (32), (33) and (35) of the Income Tax 
(Amendment) Act 2020 comes into operation on 12 April 2024.; No. S 
297/2024 

3 Income Tax (Amendment) Act 2021 - Income Tax (Amendment) Act 2021 
(Commencement) Notification 2024  

First published in the Government Gazette, Electronic Edition, on 12 
April 2024 and Sections 5(1)(a) and (2), 37, 38(1)(a) and (2), 39 and 40 of 
the Income Tax (Amendment) Act 2021 come into operation on 12 April 
2024.; No. S 298/2024 
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4 Income Tax Act 1947 - Income Tax (Concessionary Rate of Tax for 
Approved Finance and Treasury Centre) (Amendment) Regulations 2024  

First published in the Government Gazette, Electronic Edition, on 12 
April 2024 and Regulation 4 is deemed to have come into operation on 31 
December 2021 and Regulations 2 and 3 come into operation on 12 April 
2024.; No. S 299/2024 

5 Income Tax Act 1947 - Income Tax (Concessionary Rate of Tax for 
Approved Qualifying Companies) (Amendment) Regulations 2024  

First published in the Government Gazette, Electronic Edition, on 12 
April 2024 and Regulations 2 and 3(a) are deemed to have come into 
operation on 31 December 2021 and Regulations 3(b) to (e) and 4 come 
into operation on 12 April 2024.; No. S 300/2024 

6 Income Tax Act 1947 - Income Tax (Concessionary Rate of Tax for Foreign 
Income of Approved Container Investment Enterprise) (Amendment) Order 
2024  

First published in the Government Gazette, Electronic Edition, on 12 
April 2024 and comes into operation on 12 April 2024.; No. S 301/2024 

7 Income Tax Act 1947 - Income Tax (Concessionary Rate of Tax for Global 
Trading Companies) (Amendment) Regulations 2024  

First published in the Government Gazette, Electronic Edition, on 12 
April 2024 and Regulations 2(a), (b) and (d) to (g) and 3(a) are deemed to 
have come into operation on 31 December 2021and Regulations 2(c), 3(b) 
and 4 come into operation on 12 April 2024.; No. S 302/2024 

8 Income Tax Act 1947 - Income Tax (Concessionary Rate of Tax on 
Dividends — Aircraft Leasing Company) (Amendment) Order 2024  

First published in the Government Gazette, Electronic Edition, on 12 
April 2024 and Paragraphs 2(a) and (c) and 4 are deemed to have come 
into operation on 31 December 2021and Paragraphs 2(b) and 3 come into 
operation on 12 April 2024.; No. S 303/2024 

9 Income Tax Act 1947 - Income Tax (Exemption of Foreign Income of 
Approved International Shipping Enterprises) (Amendment) Order 2024  

First published in the Government Gazette, Electronic Edition, on 12 
April 2024 and comes into operation on 12 April 2024.; No. S 304/2024 

10 Income Tax Act 1947 - Income Tax (Exemption of Foreign Income of 
Approved Shipping Investment Enterprise) (Amendment) Order 2024  

First published in the Government Gazette, Electronic Edition, on 12 
April 2024 and comes into operation on 12 April 2024.; No. S 305/2024 

11 Income Tax Act 1947 - Income Tax (Exemption of Income of Approved 
Venture Company) (Amendment) Regulations 2024   

First published in the Government Gazette, Electronic Edition, on 12 
April 2024 and Regulation 2(a) is deemed to have come into operation on 
31 December 2021 and Regulation 2(b) comes into operation on 12 April 
2024.; No. S 306/2024 

12 Income Tax Act 1947 - Income Tax (Exemption of Interest and Other 
Payments on Economic and Technological Development Loans and Finance 
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Leases) (Amendment) Notification 2024  
First published in the Government Gazette, Electronic Edition, on 12 

April 2024 and Paragraph 3 is deemed to have come into operation on 31 
December 2021 and Paragraph 2 comes into operation on 12 April 2024.; 
No. S 307/2024 

13 Income Tax Act 1947 - Income Tax (Finance Lease of Container — Section 
13(4) Exemption) (Amendment) Notification 2024  

First published in the Government Gazette, Electronic Edition, on 12 
April 2024 and Paragraph 3 is deemed to have come into operation on 31 
December 2021 and Paragraph 2 comes into operation on 12 April 2024.; 
No. S 308/2024 

14 Income Tax Act 1947 - Income Tax (Finance Lease of Ship — Section 13(4) 
Exemption) (Amendment) Notification 2024  

First published in the Government Gazette, Electronic Edition, on 12 
April 2024 and Paragraph 3 is deemed to have come into operation on 31 
December 2021 and Paragraph 2 comes into operation on 12 April 2024.; 
No. S 309/2024 

15 Income Tax Act 1947 - Income Tax (Related Party of Approved Container 
Investment Enterprise under Section 43P) (Amendment) Rules 2024  

First published in the Government Gazette, Electronic Edition, on 12 
April 2024 and come into operation on 12 April 2024.; No. S 310/2024 

16 Income Tax Act 1947 - Income Tax (Related Party of Approved Shipping 
Investment Enterprise under Section 13P) (Amendment) Rules 2024  

First published in the Government Gazette, Electronic Edition, on 12 
April 2024 and come into operation on 12 April 2024.; No. S 311/2024 

17 Income Tax Act 1947 - Income Tax (Tax Incentives for Partnerships) 
(Amendment) Regulations 2024  

First published in the Government Gazette, Electronic Edition, on 12 
April 2024 and 
 Regulations 5(a), (b), (c), (d), (e), (h), (i), (l), (n), (o), (p) and (q) and 

8(a), (b), (c), (d), (f), (g), (h) and (i) are deemed to have come into 
operation on 12 December 2018. 

 Regulation 4(c) is deemed to have come into operation on 2 
December 2019. 

 Regulation 4(a), (b) and (d) is deemed to have come into operation 
on 19 February 2020. 

 Regulation 5(f), (g), (j), (k) and (m) is deemed to have come into 
operation on 7 December 2020. 

 Regulation 9 is deemed to have come into operation on 31 December 
2021. 

 Regulations 2, 3, 6, 7 and 8(e) come into operation on 12 April 2024.; 
No. S 312/2024 

18 Income Tax Act 1947 - Income Tax (Assignment of Functions under 
Section 3A — Building and Construction Authority) Notification 2024  

First published in the Government Gazette, Electronic Edition, on 12 
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April 2024 and comes into operation on 12 April 2024.; No. S 313/2024 
19 Income Tax Act 1947 - Income Tax (Assignment of Functions under 

Section 3A — Economic Development Board) Notification 2024  
First published in the Government Gazette, Electronic Edition, on 12 

April 2024 and comes into operation on 12 April 2024.; No. S 314/2024 
20 Income Tax Act 1947 - Income Tax (Assignment of Functions under 

Section 3A — Enterprise Singapore Board) Notification 2024  
First published in the Government Gazette, Electronic Edition, on 12 

April 2024 and comes into operation on 12 April 2024.; No. S 315/2024 
21 Income Tax Act 1947 - Income Tax (Assignment of Functions under 

Section 3A — Maritime and Port Authority of Singapore) Notification 2024  
First published in the Government Gazette, Electronic Edition, on 12 

April 2024 and comes into operation on 12 April 2024.; No. S 316/2024 
22 Income Tax Act 1947 - Income Tax (Assignment of Functions under 

Section 3A — Singapore Tourism Board) Notification 2024  
First published in the Government Gazette, Electronic Edition, on 12 

April 2024 and comes into operation on 12 April 2024.; No. S 317/2024 
23 Patents Act 1994 - Patents (Amendment) Rules 2017 — Corrigendum  

First published in the Government Gazette, Electronic Edition, on 12 
April 2024 and rule 7(b), for “Patents Co‑operation Treaty” read “Patent 
Co‑operation Treaty”.; No. S 318/2024 

24 Income Tax Act 1947 - Income Tax (Exemption of Interest and Other 
Payments for Economic and Technological Development) (Amendment No. 
2) Notification 2024  

First published in the Government Gazette, Electronic Edition, on 15 
April 2024 and  
 Paragraph 2 is deemed to have come into operation on 31 December 

2021. 
 Paragraphs 3(b) and (c) and 4(a), (c), (e) and (f) are deemed to have 

come into operation on 4 November 2022. 
 Paragraphs 3(a) and 4(b) and (d) are deemed to have come into 

operation on 1 January 2023. 
 Paragraph 4(g) and (h) comes into operation on 15 April 2024. 
; No. S 325/2024 

25 Income Tax Act 1947 - Income Tax (Exemption of Interest and Other 
Payments for Economic and Technological Development) (Amendment No. 
3) Notification 2024  

First published in the Government Gazette, Electronic Edition, on 15 
April 2024 and  
 Paragraph 2(a) and (b) is deemed to have come into operation on 31 

December 2021. 
 Paragraphs 2(c) and (d) and 3(b), (c) and (d) are deemed to have 

come into operation on 4 November 2022. 
 Paragraph 3(a) is deemed to have come into operation on 1 January 

2024. 
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 Paragraph 3(e) comes into operation on 15 April 2024 
; No. S 326/2024 

26 Income Tax Act 1947 - Income Tax (Exemption of Interest and Other 
Payments for Economic and Technological Development) (Amendment No. 
4) Notification 2024  

First published in the Government Gazette, Electronic Edition, on 15 
April 2024 and  
 Paragraph 2(a) and (b) is deemed to have come into operation on 31 

December 2021. 
 Paragraph 2(c) and (d) is deemed to have come into operation on 4 

November 2022. 
 Paragraph 3 comes into operation on 15 April 2024. 
; No. S 327/2024 

27 Income Tax Act 1947 - Income Tax (Exemption of Interest and Other 
Payments for Economic and Technological Development) (Amendment No. 
5) Notification 2024  

First published in the Government Gazette, Electronic Edition, on 15 
April 2024 and  
 Paragraphs 2(a) and (b) and 3(e) are deemed to have come into 

operation on 31 December 2021. 
 Paragraphs 2(c) and (d) and 3(a), (b) and (c) are deemed to have 

come into operation on 4 November 2022. 
 Paragraph 3(d) comes into operation on 15 April 2024. 
; No. S 328/2024 

28 Income Tax Act 1947 - Income Tax (Exemption of Interest and Other 
Payments for Economic and Technological Development) (Amendment No. 
6) Notification 2024  

First published in the Government Gazette, Electronic Edition, on 15 
April 2024 and  
 Paragraph 2 is deemed to have come into operation on 31 December 

2021. 
 Paragraph 3(a), (b) and (c) is deemed to have come into operation on 

4 November 2022. 
 Paragraph 3(d) and (e) comes into operation on 15 April 2024. 
; No. S 329/2024 

29 Income Tax Act 1947 - Income Tax (Exemption of Interest and Other 
Payments for Economic and Technological Development) (Amendment No. 
7) Notification 2024  

First published in the Government Gazette, Electronic Edition, on 15 
April 2024 and  
 Paragraph 3(g) is deemed to have come into operation on 8 October 

2018. 
 Paragraph 3(d), (e), (h), (i), (j) and (k) is deemed to have come into 

operation on 4 November 2022. 
 Paragraphs 2 and 3(a), (b), (c), (f), (l) and (m) come into operation on 
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15 April 2024. 
; No. S 330/2024 

30 Income Tax Act 1947 - Income Tax (Exemption of Interest and Other 
Payments for Economic and Technological Development) (Amendment No. 
8) Notification 2024  

First published in the Government Gazette, Electronic Edition, on 15 
April 2024 and  
 Paragraph 2(b), (c) and (d) is deemed to have come into operation on 

4 November 2022. 
 Paragraph 2(a) is deemed to have come into operation on 1 January 

2023. 
 Paragraph 2(e) and (f) comes into operation on 15 April 2024. 
; No. S 331/2024 

31 Income Tax Act 1947 - Income Tax (Exemption of Interest and Other 
Payments for Economic and Technological Development) (Amendment No. 
9) Notification 2024  

First published in the Government Gazette, Electronic Edition, on 15 
April 2024 and  
 Paragraph 2(b), (c) and (d) is deemed to have come into operation on 

4 November 2022. 
 Paragraph 2(a) is deemed to have come into operation on 1 January 

2023. 
 Paragraph 2(e) and (f) comes into operation on 15 April 2024. 
; No. S 332/2024 

32 Income Tax Act 1947 - Income Tax (Exemption of Interest and Other 
Payments for Economic and Technological Development) (Amendment No. 
10) Notification 2024  

First published in the Government Gazette, Electronic Edition, on 15 
April 2024 and  
 Paragraphs 2 and 5(b) to (h) are deemed to have come into 

operation on 31 December 2021. 
 Paragraph 3(d), (e) and (f) is deemed to have come into operation on 

4 November 2022. 
 Paragraph 3(c) is deemed to have come into operation on 1 January 

2023. 
 Paragraphs 3(a), (b), (g), (h) and (i), 4 and 5(a) come into operation 

on 15 April 2024. 
; No. S 333/2024 

 

第 8 タイ 

掲載すべき法令は、ありません。 
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第 9 インドネシア 

その最新法令リストは、当事務所のホームページにて御覧下さい。 

 

第 10 フィリピン 

1 DEPARTMENT OF LABOR AND EMPLOYMENT  
DEPARTMENT ORDER NO. 244, S. 2024 
INCLUSION OF LOCAL DISASTER RISK REDUCTION AND 

MANAGEMENT COUNCILS IN ORGANIZATIONS RECOGNIZED BY 
THE DOLE AS FIRST-AID TRAINING PROVIDERS 

24.04.04 付／全国流通新聞において公布された日から 15 日後に施行 
2 BANGKO SENTRAL NG PILIPINAS  

CIRCULAR NO. 1192, S. 2024 
AMENDMENTS TO FOREIGN EXCHANGE REGULATIONS 

COVERING FOREIGN INVESTMENTS  
24.04.11 付／全国流通新聞において公布された日から 15 日後に施行 

3 INSURANCE COMMISSION  
CIRCULAR LETTER NO. 2024-10 
MANDATORY ESTABLISHMENT AND PUBLICATION OF REGISTRY 

OF LICENSED INSURANCE AGENTS 
24.04.16 付／全国流通新聞において公布された日から直ちに施行 

4 SECURITIES AND EXCHANGE COMMISSION  
SEC MEMORANDUM CIRCULAR NO. 7, S. 2024 
REMOVAL OF THE MINIMUM COMMISSION CHARGED BY PSE 

STOCKBROKERS 
24.04.16 付／全国流通新聞において公布された日から直ちに施行 

 

第 11 インド 

その最新法令リストは、当事務所のホームページにて御覧下さい。 

 

第 12 モンゴル 

掲載すべき法令は、ありません。 

 

第 13 カザフスタン 

1 女性の権利及び児童の安全の確保問題に関連するカザフスタン共和国行政違

反法典への変更及び追加の導入に関するカザフスタン共和国法律 
2024 年 4 月 15 日付 No.73-VIII ZRK／公布の日から 60 暦日の経過後に施

行 

 



 

 12

第 14 ウズベキスタン 

1 燃料エネルギー分野における市場メカニズムの導入に係る追加措置に関する

ウズベキスタン共和国内閣決定 
2024 年 4 月 16 日付 No.204／同月 17 日施行 

2 ウズベキスタン共和国とベトナム社会主義共和国との間の刑事司法共助に関

する協定（2022 年 11 月 14 日・ハノイ）の批准に関するウズベキスタン共和

国法律 
2024 年 4 月 17 日付 No.ZRU-925／同月 18 日施行 

3 ウズベキスタン共和国とイラン・イスラム共和国との間の受刑者の引渡しに

関する協定（2023 年 6 月 18 日・テヘラン）の批准に関するウズベキスタン共

和国法律 
2024 年 4 月 17 日付 No.ZRU-924／同月 18 日施行 

 

第 15 トルコ 

掲載すべき法令は、ありません。 

 

第 16 メキシコ 

その最新法令リストは、当事務所のホームページにて御覧下さい。 

 

第 17 ミャンマー 

掲載すべき法令は、ありません。 

 

第 18 添付法令資料 

   1 韓国国家会計法（目次） 

   2 中国人類遺伝資源管理条例（目次） 

   3 スマート・ビルディング（BGC）に関する 2023 年 11 月 3 日付インドネシア

共和国公共事業及び国民住宅大臣規則 No.10（目次） 

   4 道路交通法を合一するベトナム国会事務局の合一文書（目次） 

 

【アジア経済法令ニュース編集メンバー】 

糸賀 了   弁護士 最高顧問パートナー 

瓜生 健太郎 弁護士 マネージングパートナー 

 

宍戸 一樹  弁護士：インドネシア・マレーシア・台湾・韓国・ロシア法令担当 
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 兼ラテン‐アメリカデスク主任 

穴田 功   弁護士 日本国及びニューヨーク州：タイ・香港・シンガポール・ 

インド・南アフリカ法令担当 

谷本 規   弁護士：香港・越南・フィリピン・インドネシア法令担当 

金田 繁   弁護士：インドネシア法令担当 

広瀬 元康  弁護士 日本国及びフランス国：メキシコ・ブラジル・インド・バン

グラデシュ法令担当兼ヨーロッパ・アフリカ・中東デスク主

任 

森 啓太   弁護士 日本国及びニューヨーク州：租税・独占禁止・知的財産・越

南・韓国・インドネシア法令担当 

谷添 学   弁護士 日本国及びニューヨーク州：インド・パキスタン・バングラ 

デシュ・スリランカ・南アフリカ・インドネシア法令担当 

熊代 なつみ 弁護士：インドネシア法令担当 

卜部 晃史  弁護士：インドネシア法令担当 

野島 未華子 弁護士：インドネシア・フィリピン法令担当 

千葉 香苗  弁護士：越南法令担当 

塚本 聡   弁護士：インドネシア法令担当 

上村 遥奈  弁護士：インドネシア法令担当 

大牟田 啓  弁護士・公認会計士：財務・会計・税務・韓国法令担当兼モンゴルデ

スク主任 

梶間 茂樹  弁護士：シンガポール・インドネシア法令担当 

實延 俊宏  弁護士：シンガポール法令担当 

萩原 亮太  弁護士：越南法令担当 

三冨 貴博  弁護士：日本法令担当 

宮澤 旭麿  弁護士：日本法令担当 

飯田 悠   弁護士：日本法令担当 

山田 重嗣  公認会計士・税理士：財務・会計・税務法令担当 

穂積 比呂子 税理士：租税法担当 

山本 志織  パラリーガル：インド・パキスタン・バングラデシュ・スリランカ・ 

南アフリカ・ブラジル法令担当 

ジュロフ ロマン  外国法事務弁護士（ロシア連邦弁護士） 
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：ロシア・ウクライナ・ベラルーシ法令担当 

ヤラシェフ ノディルベック  外国法研究員（ウズベキスタン共和国弁護士） 

：ウズベキスタン・カザフスタン・トルコ・ロシア法令担当 

リッキ・A・サボナイ  外国法事務弁護士（フィリピン共和国弁護士） 

：フィリピン法令担当 

吉岡 京   パラリーガル：越南法令担当 

新山 祐美  パラリーガル：インドネシア法令担当 

松本 園美  パラリーガル：韓国法令担当 

 

関連ベトナム法人 

  UIVN CO.,LTD 

 

（追記） 

 1 中国の主要法令の日本語訳文は、アジア経済法令速報（年 24 回発行）を通じて

有償にて提供しております。 

 


